
Vysočina • Letošní 
extrémní zima dává 
zabrat nejen cestářům, 
ale zejména jejich 
rozpočtům. 
„V současné době čekáme na po-

rovnání letošních plateb za posyp, 
naftu i mzdy s platbami z před-
chozích let. Troufám si odhad-
nout, že to nebude nijak radost-
né,“ říká první náměstek hejtma-
na Václav Kodet (KDU-ČSL) 
s tím, že v neutěšeném stavu bu-

de po zimě také řada krajských 
silnic. „Až roztaje sníh, asi se ob-
jeví nebývalé výtluky a spoustu 
děr,“ doplnil náměstek. 
Pokud se odhady kraje splní, vi-

dí Kodet alespoň částečné řešení 
při rozdělování přebytku hospo-
daření z loňského roku. „Nemys-
lím si, že některé požadavky ces-
tářů na navýšení peněz jsou neo-
právněné. Naopak, budu se sna-
žit, abychom peníze na rychlé 
opravy po zimě našli i mimo je-
jich běžné rozpočty,“ říká Václav 
Kodet.

N E J L E P Š Í  Č A S O P I S  V E Ř E J N É  S P R Á V Y,  V Í T Ě Z  S O U T Ě Ž E  Z L A T Ý  S T Ř E D N Í K  2 0 0 4

Vysočinu zavalily haldy sněhu
Proti mokrým tunám jsou lidé většinou bezmocní ■ V ohrožení jsou hlavně velké ploché střechy na halách

Cestáři už se hrozí vyúčtování po zimě

Vysočina • Desítky poškozených, nebo úplně 
zničených střech, milionové škody a dokonce 
i jedna lidská oběť. To je bilance nebývalého 
únorového sněžení na Vysočině. Plné ruce 
práci měli také hasiči. Ti denně vyjížděli 
k veřejným budovám a provozovnám. Kromě 
preventivního odtraňování sněhu je ale 
nejvíze zaměstnávaly právě likvidace havárií. 

Památky krajům
Regiony se shodly, že 
mohou převzít od státu 
správu kulturních 
památek. Požadují ale 
peníze. strana 3

STALO SE

MYSLIVCI SČÍTALI ZVĚŘ
Vysočina • Právě v těchto dnech 
myslivci na Vysočině zpracováva-
jí údaje o počtu zvěře v kraji. Ve 
dvou únorových dnech ve svých 
honitbách zvířata sčítali, nyní kraj 
čísla sbírá a v květnu už budou vý-
sledky k dispozici. 
„Sčítání zvěře není samoúčelné. 
Jeho výsledky jsou jedním z hlav-
ních podkladů takzvaného plánu 
mysliveckého hospodaření a ten je 
zase důležitý pro správné zacháze-
ní s naší přírodou,“ vysvětlil kraj-
ský radní pro zemědělství Ivo Ro-
hovský (ODS). Sčítání zvěře probí-
há každý rok, vždy v předjaří.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Rok u hasičů
Jaký byl loňský rok 
z pohledu záchranářů? 
Vzpomínají hlavně na 
nebývalé letní přívalové 
deště. strana 6

Zlatý Ámos
Nejoblíbenějším 
učitelem Vysočiny je 
Ivana Krumplová. 
Vyhrála první krajské 
kolo Velké ankety. strana 6

Asi nejvážnějším případem by-
lo zřícení nového zimního stadi-
onu v Humpolci. Na místo příjel 
i ředitel kraj-
ských hasičů 
Drahoslav Ry-
ba a krajský 
hejtman Miloš Vystrčil (ODS). 
Ten svolal krizový štáb kraje. Pří-
činami havárie se dnes zabývá 
i policie a místní lide vypsali ve-
řejnosu sbírku na obnovu svého 
sportoviště. 

Některé veřejné budovy by-
la v únoru preventivně uzavřené. 
Provozovatelé z obav před zří-

cením střechy 
uzavřeli napří-
klad plavecký 
bazén v Havlíč-

kově Brodě. Těžký sníh způsobil 
naklonění nosných pilířů na zim-
ním stadionu v Chotěboři. Ani 
vojáci si s odklízením zátěže ne-
poradili, kvůli velkému nebezpečí 
nakonec byli z akce odvoláni.
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Hejtman Miloš Vystrčil se po pádu zimního stadionu v Humpolci ihned vydal na místo. Foto: Luboš Pavlíček
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Co dělat při extrémním 
množství sněhu:
Majitelé soukromých objektů by 
měli 
– zabezpečit kontroly především rov-

ných střešních konstrukcí, zvenku 
i zevnitř, například z půdy 

– odstraňovat převisy, rampouchy, 
jež hrozí pádem, místo zabezpe-
čit výstražnými cedulemi a zame-
zit vstupu do nebezpečné zóny

Provozovatelé veřejných objektů 
by také měli ihned kontaktovat 
zřizovatele

Kraj varuje před rychlým táním

Led na Svratce v Unčíně byl letos v únoru mimořádně silný. 
Foto: Luboš Pavlíček

Vysočina • Do konce února napadlo na 
Vysočině tolik sněhu, že při jeho tání hrozí 
velké nebezpečí povodní. Kraj proto vyzývá 
všechny obyvatele k maximální opatrnosti.

Podle údajů od meteorologů by-
ly v únoru zásoby vody ve sněho-
vé pokrývce až na 80 procentech 
historických maxim. „To zna-
mená, že zejména lidé, kteří žijí 
v záplavových oblastech, by měli 
odklidit veškerý materál, který by 
velká voda mohla spláchnout. Zá-
roveň pak učinit všechna opatření 
k ochraně svého majetku a živo-
tů,“ říká tajemník krajské povod-
ňové komise Jaroslav Mikyna. 
O předposledním únorovém ví-

kendu podnik Povodí Moravy za-

čal odstraňovat led z řeky Svrat-
ky v Unčíně a Dalečíně na Žďár-
sku a z řeky Oslavy na Náměšť-
sku. Zejména ledové kry bývají 
při rychlém tání nejčastější příči-
nou ucpání koryta řeky a násled-
né povodně. Unčín patří k obcím, 
které mají s takovou velkou vo-
dou zkušenost téměř každý rok. 
Obce mohou na odstranění po-

vodňových škod získat od kraje 
peníze. Dotace přitom může do-
sáhnout až polovny nákladů.
 (pokračování na straně 3)
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